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Abstract



The  establishment  or  execution  of  an  out  door  surrounding 

gardens  for  institutional  or  public  buildings,  similar  to  this 

research, The High Way Traffic Authority – Medani Street. Soba, 

the area (10.5× 4m),  (48×4m),  (50× 4m),  are  highly in need of 

special landscaping design and coordinated modern planning style. 

Such gardens best require the availability of all the necessary 

materials of the century to match and coup up with the advent of 

the 3rd millennium advance in plant species and technology. The 

important materials needs for fencing, roads, paths and irrigation 

techniques. Such materials as cement, sand bricks and the needed 

required reclamation and soil texture, structure, and nutrients river 

silty soil. Planting of selected plants materials that suit the site and 

environment,  namely  annuals,  shrubs,  flowering  shrubs  (Sara, 

marcede  roses),  border  line  hedge  (Duranta  and  Seizera),  royal 

palm and hedge trees (Concarpus spp.), decor or hedge liable to be 

cut, pruned or shaped ………….etc.

The most important item or factor that creates the unity of the 

garden the lawn grass (centipede grass), plays an important role in 

setting  out  and  fulfilling  the  needed  general  green  scene  that 

emphasizes the pleasant feature of the plan and landscape.

The modern type of irrigation system technique is used in this 

study, mainly sprinklers and drop nozzles, it was proved, beyond 



doubt, that they perform their best role, in keeping and adding to 

the  modern  elegance  and  beauty  of  the  garden  without  the 

exclusion of the economy of labour, and irrigation water. More or 

less the inclusion of the fountain gave the garden a technological 

attractive touch to the garden.

Finally it is important to note the establishment of the gardens 

around public institutional, governmental or private buildings plays 

an indispensible valuable role in the improvement of the working 

environment,  physiologically  by  refining  the  soul,  raising  the 

standard  of  work  and  gives  special  type  of  relaxation  that 

accelerate the work and relief after a heavy duty exhausting day. In 

others  words the gardens directly  or indirectly  contribute  to  the 

general welfare and the targeted sustainable development that coup 

the  advent  of  the  century  of  the  3rd millennium  technological 

advance and the globalization and internet.
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 العاومننة الحكواميننة للمؤسساوت الخاورجية الحدائق وإنشاوء تنفيذ إن

 شنناورع – السننريع المننرور إدارة – الدراسننة تحننت التي كهذه والخاوصة

 50( م) ،4 × 48م) , (4 × 10.5( الحديقة مساوحة ، سواباو – مدني

 فمثننل ، للتخطيط حديث واسلواب للنسجاوم ماوسة حاوجة م) في4× 

 اللزممننة المننوااد كننل تننوافير الننى خاوصننة بصننفة تحتنناوج الحنندائق هننذه

 فني والتطنوار التقندم حركنة وتنوااكب القنرن يحتاوجهناو التي الحضاورية

 اللزممننة المهمننة والموااد والتكنوالواجياو النباوتاوت انوااع في الثاولثة اللفية

 مثننل المننوااد . وهننذه الننري وتقنينناوت والممننرات والشننواارع للتنسننيق

 للرض استصننلح  مننن مطلننواب هننوا ومنناو والطننواب والرمننل السمنت

 المختناورة النباوتناوت وزمراعننة الطمنني بإضناوفة وشكلهاو قواامهاو وتحسين

 ، الوانكنناو مثننل الحوالينناوت باولننذات ، والبيئننة المواقننع وتلئم تناوسب التي

 طررفنني تحدينند نباوتنناوت انجليننزي) ، ورد (لنتاوننناو المزهننرة الشننجيرات

 كسننياوج السننعوادي النندمس ، ملننواكي نخيننل وسننيزره) ، (دورنتنناو

....... الخ. وتشكيلهاو تقليمهاو يتم النباوتاوت هذه كل ، والجبلياوت

( النجيلننة هي الحديقة وربط وحدة تخلق التي العناوصر اهم من إن

Centipedeتضنفيه الننذي المنظنر وإيفناوء تحدينند في هاوم ًاو دور ًا ) تلعب 

 إن ، الطبيعننة وعلننى للتخطيننط الجمنناولي الننواجه تننبرزم الننتي الخضننرة

 الدراسنة هنذه فنني اسنتغلت الننتي المتطننوارة النري وتقنياوت أساوليب

 مجنناو ًل ينندع ل بمنناو برهنننت وقنند ، والبخاوخنناوت الرشاوشنناوت هي اساوس ًاو

 الننى وإضنناوفة حفننظ فنني الكمل الواجه على وظيفتهاو تؤدي انهاو للشك

 العماولننة في القتصاودية الناوحية من الخلل دون الحديقة واناوقة جماول

. جذابة تكنوالواجية لمسه الحديقة اعطى الناوفوارة إدخاول . إن والري



 حننوال الحنندائق انشنناوء إن نلحظ ان المهم من آخر ًا وليس وأخير ًا

 يمكننن ل وثمين ًاو قيم ًاو دور ًا يلعب خاوصة او حكوامية العاومة المؤسساوت

 مستواى ورفع الرواح  بتهذيب نفسي ًاو العملية البيئة تحسين في تجاوهله

 العمننل عجلة يدفع مماو باولراحة الشعوار من خاوص ً ًاو نواع ًاو ويعطي العمل

 او . وبصننوارة المضننني العمننل من شاوقة ساوعاوت بعد النفواس وينعش

 منن والمسننتهدف الرفاوهيننة فنني عموامن ًاو تسناوهم الحديقنة فإن اخرى

 الثاولثننة اللفيننة قننرن قنندوم وتننوااكب تسنناوير والتي المستدامة التنمية

والنترنت. العوالمة وفضاوئياوت التكنوالواجي والتقدم
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